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Remissomgång 1- Miljöprogram för Vaggeryds kommun 2022-2025  
 

 
Inkomna synpunkter 
Namn                Datum           

VSOK 2021-03-02 
Sörgårdsskolan 2021-03-02 
LRF 2021-03-29 
Naturskyddsföreningen 2021-03-30 
Femklövern (M, KD, C, L och MP) 2021-04-19 
Socialdemokraterna 2021-04-19 

 
Kommunledningskontoret har fått i uppdrag att ta fram ett miljöprogram för perioden 2022-
2025. En remiss har skickats ut till partigrupper, föreningarna i natur- och miljörådet samt 
målgruppen barn och unga gällande miljöprogrammets prioriteringar, ambitioner och 
inriktningar och ett antal synpunkter har inkommit.   
 
Inkomna synpunkter som inte föreslås ingå i kommande miljöprogram redovisas och 
kommenteras enligt följande: 
 
VSOK 2021-03-02 

- Förslag: Föreningen anser att skogsåtgärderna är starkt eftersatta. Efter de senaste årens 
stormar finns många kullblåsta träd längs vägar och stigar, t ex mellan Friluftsgården och 
bågskyttebanan. Mycket folk rör sig på stigarna och påpekar hur de förtar skönheten och 
döljer t ex kommande sippor. Dessa träd med rotvältor måste tas bort! 

o Kommentar: Tekniska kontoret arbetar kontinuerligt med att ta bort de träd som 
lägger över stigar eller vägar. Träd som ligger längs med stigar eller vägar och som 
inte bedöms utföra ett hinder för att passera får ligga kvar då den döda veden utgör ett 
viktigt inslag som habitat för vedlevande insekter och fåglar.  
 

- Förslag: ”Höga Bränna” är ju röjd, men riset ligger kvar. Längs stigar har viss undanplockning 
skett, men det fula och illa åtgångna skyddsstaketet måste bort! 
Djur behöver komma in och beta nya skott så det inte växer igen. Folk undviker att gå in så 
länge staketet finns kvar. Det ska bli ett vackert område för friluftsliv! 

o Kommentar: Inom området höga Bränna har kommunen planterat ädellövskog. 
Kommunen har också mottagit ett bidrag från skogsstyrelsen för att röja området 
Höga bränna. I beslutet framgår att kommunen 10 år efter att bidraget om röjning har 
betalats ut (2019) är skyldig att göra det som krävs för att skogen ska utvecklas till 
ädellövskog. Kommunen och skogsstyrelsen har inte bedömt att det är lämpligt att ta 
ner staketet än med risk för att ädellövskogen påverkas negativt från betande djur.   

 



  SAMMANSTÄLLNNIG 
Inkomna synpunkter 

  Dnr. KS 2020/265 
- Förslag: Belysning har satts upp från Kvarnen till ön, tror den heter Godtemplarnas ö (tidigare 

missionskyrkans). Sätt upp belysning sista biten till vägen mot Friluftsgården, det skulle 
uppskattas. 

o Kommentar: Kommunen tar med sig frågan om belysning i det fortsatta arbetet med 
belysning av gång- och cykelvägar.  

 
 
Sörgårdsskolan 2021-03-02 

- Förslag: Sörgårdsskolan klass 1C har inkommit med synpunkter på hur miljöprogrammet för 
Vaggeryds kommun 2022-2025 ska utformas. Eleverna har ritat teckningar på hur de vill att 
sina skolgårdar ska se ut. Gemensamt för eleverna är att de önskar gröna skolgårdar som är 
fyllda med träd och gräsmatta På många av teckningarna finns äppelträd och klätterträd och på 
någon hallon- och vinbärsbuskar. Det finns också de som ritat trädkojor, studsmatta, 
rutschkanor, linbanor och en hoppborg. Barnen vill ha gröna utemiljöer med tillgång till goda 
frukter och bär. De vill också ha en utemiljö som uppmuntrar till rörelse men också platser där 
de kan ta det lugnt.  

o Kommentar: Barnen synpunkter kring gröna utemiljöer lyfts med som ett målförslag i 
kommande miljöprogram.  
 

- Förslag: Barnen lyfter också problematiken kring nedskräpning på skolgården (från kvällar 
och helger).   

o Kommentar: Arbetet med nedskräpning lyfts in som ett åtgärdsförslag i kommande 
miljöprogram.  
 

– Förslag: Eleverna framför att de är ledsna över att deras närområde ”Gläntan” (norr om 
femkampsområdet) förstörs p g a att det byggs hus på platsen.  

o Kommentar: Synpunkten tas med till kommunens planarkitekter som arbetar med 
planläggning av mark i kommunen.  

 
LRF 2021-03-29 
LRF:s kommungrupp har lämnat in yttrande för miljöprogrammet 2022-2025 och inkommit med en 
del synpunkter och förslag. Många av synpunkterna delas av kommunledningskontoret och finns med i 
förslaget till miljöprogram. Det förslag som inte finns med kommenteras nedan: 
 

- Förslag: Värna äganderätten. Enskilda markägares initiativ har varit viktiga genom åren för att 
skapa en levande skog. 

o Kommentar: Äganderätten ingår i regeringsformen som är en av våra grundlagar. Av 
lagen framgår bland annat att ingen kan tvingas avstå sin egendom till det allmänna 
eller till någon enskild genom expropriation eller liknande eller tåla att det allmänna 
inskränker användningen av mark eller byggnad utom när det krävs för att tillgodose 
angelägna allmänna intressen. Vaggeryds kommun anser inte att äganderätten bör tas 
upp som ett mål eller förtydligande i miljöprogrammet.  
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Naturskyddsföreningen 2021-03-30 
Naturskyddsföreningen har lämnat in yttrande för miljöprogrammet 2022-2025 och inkommit med en 
del synpunkter och förslag. Många av synpunkterna delas av kommunledningskontoret och finns med i 
förslaget till miljöprogram. Det förslag som inte finns med kommenteras nedan: 
 

- Förslag: Varför inte kommunala bidrag till de som vill satsa på solenergi som kompletterar de 
statliga bidragen.  

o Kommentar: I det kommande miljöprogrammet föreslås att kommunen tittar på 
möjligheten att ta bort bygglovsavgiften för solceller samt tittar på möjligheten att ta 
ram en solkarta över kommunen. Dessa åtgärder syftar till att uppmuntra och stödja 
omställningen till solceller.  
 

- Förslag: Genom att tillskapa och arbeta med en kommunal koldioxidbudget kan man sätta 
mätbara mål och följa en process.  

o Kommentar: Kommunledningskontoret tar med sig frågan om arbetet med en 
koldioxidbudget. Ett gemensamt arbete bland länets kommuner tillsammans med 
Länsstyrelsen kring koldioxidbudget har startats upp. Vaggeryds kommun har ännu 
inte tagit ställning i frågan.  
 

- Förslag: Att tänka sig för i planarbetet och tillståndsgivning så man inte blandar 
industriverksamhet med boende. 

o Kommentar: Synpunkten skickas med till kommunens planarkitekter som arbetar med 
frågan.  
 

- Förslag: Restriktivitet vid beviljande av strandskyddsdispenser är av avgörande betydelse 
framförallt för den biologiska mångfalden och allemansrätten.  

o Kommentar: Frågan skickas vidare till kommunens bygglovshandläggare som 
hanterar frågor om strandskyddsdispens.  
 

- Förslag: Informationskampanjer med positiva budskap bör kunna genomföras regelbundet, 
gärna i samverkan med föreningar och organisationer. 

o Kommentar: Kommunledningskontoret anser att det är ett bra initiativ och lyfter med 
frågan i kommande natur- och miljöråd.  
 

- Förslag: Att när tillfälle ges kunna stötta och hjälpa för att kunna bevara känsliga 
naturområden. 

o Kommentar: I arbetet med detaljplaner för nya områden som ska exploateras görs 
alltid naturvärdesinventeringar eller naturvärdesbedömningar för att se vilka 
naturvärden som finns. Kommunledningskontoret tar med sig frågan i planprocessen 
att se över om det går att undanta känsliga naturområden för exploatering snarare än 
att söka dispens för att exploatera områdena.  
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Femklövern 2021-04-19 
Femklöverns yttrande innehåller en hel del förslag på mål och ambitionsnivåer. Merparten av 
förslagen finns med i förslaget om miljöprogram 2022-2025. De förslag som inte finns med 
kommenteras nedan. 
 

- Förslag: Fortsätta med digitala möten: 
o Kommentar: Föreslås bli en åtgärd och inte ett mål.  

 
- Förslag: Informera om hushållning och återanvändning av vatten. 

o Kommentar: Förslås bli en åtgärd eller temaförslag på informationsinsatser.  
 

- Förslag: VA-problemen i Rastads fritidsby bör åtgärdas. 
o Kommentar: Vaggeryds kommun har fått ett föreläggande i april 2021 om att anordna 

allmänt vatten- och avlopp för området Sandsjön-Fängen (Rastad). Enligt 
föreläggandet ska detta vara klart senast 1 juli 2026. Det anses inte vara nödvändigt 
med ett mål om detta i miljöprogrammet. 
 

- Förslag: Inventera hur många kommuninvånare som saknar godkänd anläggning (för VA).  
o Kommentar: Miljö- och byggförvaltningen inventerar kontinuerligt enskilda avlopp i 

kommunen. Det finns ca 1 500 enskilda avlopp i hela kommunen och fram till 2020 är 
826 stycken inventerade. Om nuvarande inventeringstakt hålls (155/år) beräknas hela 
inventeringen vara klar i mitten på 2025. Miljö- och byggförvaltningen arbetar med 
denna fråga kontinuerligt. 
 

- Förslag: Hyggesfritt skogsbruk på värdefull skogsmark, framförallt i tätortsnära skogar, ur ett 
biologiskt och mänskligt synvinkel. Ta fram en ekologisk skogsbruksplan. Anlita en 
skogsförvaltare. Samarbeta med LRF, Södra skogsägarna, Sveaskog mfl. Arbeta fram en 
samsyn på hantering av tätortsnära skogar. 

o Kommentar: förslag till nya mål om kommunens skogar finns i miljöprogrammet 
2022-2025. Fokus bör vara att kommunen ska bedriva ett hållbart skogsbruk med 
fokus på uthållig virkesproduktion, miljöhänsyn och sociala intressen. Detta stämmer 
överens med PECF:s skogscertifiering som kommunen har på sina skogar. Under 
2021-2022 kommer kommunens skogsbruksplaner att revideras. Fokus kommer då 
vara att göra gröna skogsbruksplaner där underlag från grönstrukturplanen vägs in. I 
de tätortsnära skogarna är det större fokus på lövträd och de sociala intressena medan 
övriga skogar kan ha ett större fokus på hållbar virkesproduktion.   
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Socialdemokraterna 2021-04-19 
Socialdemokraternas yttrande innehåller en hel del förslag på mål och ambitionsnivåer. Merparten av 
förslagen finns med i förslaget om miljöprogram 2022-2025. De förslag som inte finns med 
kommenteras nedan. 

- Förslag: Utreda möjligheterna att stimulera personal och förtroendevalda till kollektiva resor i 
tjänsten/uppdraget t ex genom att erbjuda rabattkort eller prova-på-kort.  

o Kommentar: Föreslås bli ett åtgärdsförslag och inte ett mål. Kommunledningskontoret 
har påbörjat detta arbete inom projektet ATTRACT som drivs av Energikontoret och 
som kommunen deltar i.  
 

- Förslag: Friluftsområdena Bäckalyckan, Friluftsgården och Grönelund måste skyddas från 
exploatering med reservatsbestämmelser och avtal med angränsande berörda markägare. 

o Kommentar: Förslaget föreslås bli en åtgärd, likt den som finns i nuvarande 
miljöprogram.  
 

- Förslag: Förstärka trädgårdsmiljön vid Furugårdens och Sörgårdens äldreboenden med skugga 
och blomsterupplevelser i rullstolshöjd.  

o Kommentar: Föreslås formuleras som en åtgärd och ingår delvis i ett mål. 
 

- Förslag: Behovet av nya VA-områden i till exempel Rastad och Sjöaryd -Linneryd ska 
undersökas och utredas. 

o Kommentar: Vaggeryds kommun har fått ett föreläggande i april 2021 om att anordna 
allmänt vatten- och avlopp för området Sandsjön-Fängen (Rastad). Enligt 
föreläggandet ska detta vara klart senast 1 juli 2026. Det anses inte vara nödvändigt 
med ett mål om detta i miljöprogrammet. Behovet av nya kommunala VA-områden (t 
ex Linneryd) bör först utredas och prioriteras i det kommande arbetet med en 
kommunövergripande VA-plan innan specifika områden pekas ut i miljöprogrammet. 
Mål och åtgärder kopplat till en kommunövergripande VA-plan finns med i förslaget 
till miljöprogram 2022-2025.   
 

- Förslag: Omledning av Valdshultsvägens tyngre trafik genom ny vägsträckning.  
o Kommentar: Frågan tas om hand i pågående arbete med ny/reviderad översiktsplan.   

 
- Förslag: Utveckla ÅVC för information i stort om miljö, konsumtions och avfallsfrågor. 

Möjliggöra återbruk av byggmaterial. 
o Kommentar: Synpunkten delges SÅM för att tas vidare i arbetet med SÅM:s 

avfallsplan.  
 

- Förslag: Genomföra en studie av luftkvalitén med anledning av den expanderande 
logistikverksamheten.  

o Kommentar: Vid tillämpningar av PBL i detaljplaneärenden ska man veta om 
planeringen kan medföra att normerna för kvävedioxid och partiklar överskrids eller 
är på väg att överskridas, så frågan landar i planarbetet. Vaggeryds kommun ingår i 
Jönköpings län luftvårdsförbund där regelbundna modelleringar av luftkvalitén sker 
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(kvävedioxid, partiklar och bensen). Upphandling av modelleringar och mätningar 
pågår under våren 2021, och upphandlingen gäller 2022-2025. Indikativa mätningar, d 
v s ej kontinuerliga mätningar utan mätningar under en viss tid, erbjuds gällande 
kvävedioxid, partiklar, flyktiga organiska ämnen och svaveldioxid och beräknas kosta 
ca 50 000 kronor. Detta gäller då för en specifik plats. I dagsläget har miljö- och 
byggförvaltningen bedömt att inga ytterligare mätningar behöver göras än de 
modelleringar som utförs årligen.  
 

- Förslag: Genomföra en kartläggning av buller och farliga transporter mot bakgrund av den 
växande logistikverksamheter. Särskild uppmärksamhet bör ägnas bostadsområden nära E4. 

o Kommentar: Denna fråga ryms främst inom ramen för arbetet med ny/reviderad 
översiktsplan och arbetet med detaljplaner. I arbetet med översiktsplanen görs en 
övergripande kartering av buller från större vägar för att göra en lämplighetsprövning 
och identifiera riskområden och planera förebyggande. Vid detaljplaneringen görs 
sedan bullerutredningar för den specifika platsen. Vid överskridande av buller hamnar 
tillsynsansvaret på miljö- och byggförvaltningen. Gällande transporter av farligt gods 
så finns ett avsnitt med om detta i översiktsplanen. Synpunkterna skickas med till 
arbetet med översiktsplanen. 
 

- Förslag: Undersöka förutsättningar för att restaurera Fågelforsdammen. 
o Kommentar: Fågelforsdammen tömdes på vatten för några år sedan för att renovera 

själva trumman till vattenkraftverket. Någon restaurering eller sanering av botten på 
dammen utfördes inte. Miljö- och buggförvaltningen har ingen kännedom om behovet 
av att restaurera Fågelforsdammen. Det ligger inte inlagt i länsstyrelsen eller 
kommunens GIS-databas som ett förorenat objekt och är inte heller prioriterat för att 
undersökas eller åtgärdas. I kommunen finns ca 130 förorenade objekt att undersöka 
eller åtgärda som miljö- och byggnämnden arbetar med.  
 

- Förslag: Undersöka status för gamla och pågående deponier invid vattendrag. 
o Kommentar: Enligt miljö- och byggförvaltningen finns inga pågående deponier. En 

plan har tagits fram för att undersöka alla kända före detta deponier i kommunen men 
arbetet tar tid. För alla kända deponier har det gjorts en MIFO1-utredning.  
 

- Förslag: Kulturmiljöer och andra bevarandevärda miljöer måste lyftas in som en viktig del i 
miljöprogrammet.  

o Kommentar: Kulturmiljöer är en del av miljömålet god bebyggd miljö och i 
preciseringen av miljömålet står det att ”Det kulturella, historiska och arkitektoniska 
arvet i form av värdefulla byggnader och bebyggelsemiljöer samt platser och 
landskap bevaras, används och utvecklas.” En inventering och uppdatering av 
underlag för de kommunala kulturmiljöerna genomförs nu inför arbetet med 
ny/reviderad översiktsplan. Vissa kulturmiljöer, såsom landsbygdsvägar, finns även 
med i grönstrukturplanen. Kulturmiljöerna finns även med i plan- och 
bygglagstiftningen (PBL) som tillämpas vid framtagande av detaljplaner och 
bygglovsärenden. Både kommunledningskontoret, kultur- och fritidsförvaltningen och 
miljö- och byggförvaltningen anser att det stöd som finns i PBL, översiktsplan och 
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grönstrukturplan är tillräckligt för att vi ska säkerställa att vi kan bevara, använda och 
utveckla kulturmiljöerna i kommunen på ett bra sätt. Något särskilt eller ytterligare 
mål för kulturmiljöer ser vi därför inte behövs i miljöprogrammet, eftersom 
kulturmiljö redan ingår i miljömålet god bebyggd miljö. 
 

- Förslag: Slutföra projektet vattennära mötesplatser längs Lagan. Gå vidare söder om Östra 
lägret mot Klevshult. 

o Kommentar: Tekniska kontorets mål är att färdigställa Vattennära mötesplatser mellan 
Östermoskogen och Östra lägret i Skillingaryd till 2025. Därutöver har kultur- och 
fritidsnämnden ett projekt att arbeta med att tillgängliggöra stråket kring Hjortsjön där 
tekniska kontoret troligen blir utförare. Tekniska kontoret bedömer inte att det hinns 
med att även arbeta med Vattennära mötesplatser söderut från östra lägret ner till 
Klevshult innan 2025. Dessutom äger kommunen inte mycket mark vilket innebär att 
det behöver bli ett samarbetsprojekt med Länsstyrelsen, fortifikationsverket och andra 
markägare.  
 

- Förslag: Mot bakgrund av det stopp som införts vad avser byggnation på jordbruksmark, bör 
framledes den klassning som Jordbruksverket m fl genomför bli vägledande för bedömning av 
brukningsvärde i relation till klassning av skogsmark och annan mark. Dessa klassningar 
måste bedömas i förhållande till andra samhällsintressen. 

o Kommentar: Ett förslag till strategi finns formulerad kring hur kommunen ska förhålla 
sig till exploatering av jordbruksmark i miljöprogrammet som också stämmer överens 
med det förslag till riktlinje som finns i översiktsplanen. Kommunledningskontoret 
föreslår att riktlinjen innebär att kommunen är restriktiv med att exploatera 
jordbruksmark och att aspekterna brukningsvärd, naturvärde, kulturvärde och 
landskapsvärde vägs in i bedömningen av varje potentiell exploatering av 
jordbruksmark. Omhändertagande av riktlinjen om jordbruksmark sker inom arbetet 
med översiktsplanen där föreslagna områdens lämplighet bedöms. Vidare kommer 
även riktlinjen att användas i arbetet med detaljplanerna där alla olika aspekter ställs 
mot varandra. En tredje del där riktlinjen används är när miljö- och byggnämnden 
beviljar bygglov. Bevarande av jordbruksmark har även starkt stöd i lagstiftningen 
och omnämns i Miljöbalkens 3 kapitel 4§ där följande anges: Jord- och skogsbruk är 
av nationell betydelse. Brukningsvärd jordbruksmark får tas i anspråk för bebyggelse 
eller anläggningar endast om:  
• Det behövs för att tillgodose väsentliga samhällsintressen och  
• Detta behov inte kan tillgodoses på ett från allmän synpunkt tillfredsställande sätt 
genom att annan mark tas i anspråk.  
 

- Förslag: Ställa krav på klimatdeklarerad byggprocess vid byggnation av flerbostadshus, 
gruppbebyggelse, industrier och lokaler för allmänt ändamål; såväl av den byggnation som 
sker inom kommunkoncernen som av övriga aktörer. Detta ska även gälla transporter av alla 
slag till och från byggarbetsplatsen. Öka byggandet i trä och med klimatvänlig betong.  

o Kommentar: Regeringen planerar att införa krav på klimatdeklarationer vid 
uppförande av nya byggnader. Det innebär att byggherrar ska redovisa vilken 
klimatpåverkan en ny byggnad har. Lagen planeras att träda ikraft den 1 januari 2022. 
Ett mål kring klimatpåverkan från byggnationer föreslås i kommande miljöprogram. 
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- Förslag: Genomföra energikartläggning med åtgärdsprogram av kommunkoncernens samtliga 
byggnader. 

o Kommentar: Tekniska kontoret anser att det finns en god kunskap kring vilka 
fastigheter där energieffektiviseringsåtgärder kan göras som får relativt stor effekt. 
Förslaget är att ett mål formuleras kring att verksamheterna ska bli energieffektiva och 
att åtgärder kopplat till vilka fastigheter som ska åtgärdas mellan 2022-2025 
formuleras. Att energikartlägga alla fastigheter bedöms inte vara resurseffektivt då 
alla fastigheter inte kommer hinna att åtgärdas innan 2025. Risken är då att 
energikartläggningarna hinner bli inaktuella.   

 

 
 


